

**QUEBEC ANGLOPHONE
HERITAGE NETWORK**



**RÉSEAU DU PATRIMOINE
ANGLOPHONE DU QUÉBEC**



Founded in 2000

Founded in 2000, the Quebec Anglophone Heritage Network (QAHN) is a non-profit, non-partisan, province-wide organization engaged with its members in the preservation and promotion of the history, heritage and culture of Quebec – and, in particular, of Quebec’s English-speaking communities.



Membership

Membership in QAHN is open to anyone with an interest in Quebec history, heritage and culture. Members include historical societies, museums, heritage and cultural groups, libraries, individuals and families.

Members of the public may learn more about QAHN’s many activities and services, and those of its members, by visiting us at **QAHN.org**.

Our regional and thematic websites, also accessed through **QAHN.org**, contain a wealth of information about local history and the contributions of our communities.

QAHN initiatives

QAHN initiatives have touched upon education, youth engagement, publishing, promotion, digital technologies, museum security, musical heritage, volunteerism, fundraising, and heritage tourism, among other topics.

QAHN engages in outreach across Quebec. We organize conferences and capacity-building workshops for the heritage community and the general public, advocate for historic preservation and increased funding for local heritage projects, sponsor the creation of traveling exhibitions, and encourage youth participation through school heritage contests and university internships. Our annual convention is a much-anticipated event that takes place in a different community each year.



Awards program

Through our awards program, QAHN recognizes the contributions of individual volunteers (the Marion Phelps Award) and community organizations (the Richard Evans Award) working to preserve our history and heritage.

Through our e-bulletin, Heritage Line, our members are kept abreast of current funding opportunities and ongoing museum and historical society projects.



QAHN publications

QAHN’s many print publications include Cemetery Heritage in Quebec (2008); Diversity and Achievement in Anglophone Quebec: Your Story; Our Story (2019); and the two-volume anthology Historical Views: Selections from Quebec Heritage News (2021). 35 special handbooks have also been published in both print and digital formats, covering topics ranging from communications to fundraising, from oral history to volunteer recruitment.

Finally, QAHN publishes Quebec Heritage News. Devoted to the history and heritage of Quebec, this quarterly English-language magazine features articles on local history, current events, and issues of concern to Quebec’s heritage community, as well as book reviews, letters to the editor, and more.



Benefits of membership:

Subscription to Quebec Heritage News; subscription to Heritage Line e-bulletin; rebates on QAHN publications and other products; reduced registration fees for QAHN conferences, workshops, annual conventions and other events; limited free publicity (on Heritage Line); exclusive invitations to special QAHN activities; voting privileges and kiosks (member-organizations) at AGMs; free pamphlet distribution at selected QAHN outreach events; and more.

QAHN is funded by:



And members like you



Membership in QAHN

Core members

- (heritage institutions) (due April 1)
- 1 year / \$40
 - 3 years / \$100
 - 5 years / \$160
 - 10 years / \$280

Affiliate members

- (other institutions) (due April 1)
- 1 year / \$40
 - 3 years / \$100
 - 5 years / \$160
 - 10 years / \$280

Individual members

- 1 year / \$30
- 3 years / \$75
- 5 years / \$120
- 10 years / \$210

Family

- 1 year / \$40
- 3 years / \$100
- 5 years / \$160
- 10 years / \$280

Student

- 1 year / \$20

Name: _____

Organization: _____

Address: _____

Tel: _____

Email: _____

Payment accepted:

Cheque / E-transfer / Paypal
QAHN / RPAQ
3355 College Sherbrooke QC J1M 0B8
Tel: (819) 564-9595 • Toll Free: 1-877-964-0409
home@qahn.org • www.qahn.org

RÉSEAU DU PATRIMOINE ANGLOPHONE DU QUÉBEC



QUEBEC ANGLOPHONE HERITAGE NETWORK



Fondé en 2000

Fondé en 2000, le Réseau du patrimoine anglophone du Québec (RPAQ) est un organisme à but non-lucratif et non-partisan qui s'implique à l'échelle provinciale dans la préservation et la promotion de l'histoire, du patrimoine et de la culture du Québec – et plus particulièrement, des communautés anglophones du Québec.



Adhésion

Quiconque a un intérêt pour l'histoire, le patrimoine et la culture du Québec peut devenir membre du RPAQ. Parmi les membres se trouvent des sociétés d'histoire, des groupes impliqués dans le patrimoine et la culture, des bibliothèques, des individus et des familles. On peut en apprendre davantage au sujet des nombreuses activités du RPAQ et des services qu'il offre à ses membres en visitant le QAHN.org. Nos sites Web régionaux et thématiques, aussi accessibles au QAHN.org, regorgent d'informations sur l'histoire locale et les contributions de nos communautés.



qahn.org

Initiatives du RPAQ

Les initiatives du RPAQ ont touché, entre autres, l'éducation, l'implication de la jeunesse, la publication, la promotion, les technologies digitales, la sécurité des musées, le bénévolat, la levée de fonds et le tourisme patrimonial. Le RPAQ s'implique dans la sensibilisation à la grandeur du Québec. Nous mettons sur pied des conférences et des ateliers de formation destinés aux organismes du patrimoine et au grand public. Nous exerçons des pressions pour la préservation historique et un meilleur financement des projets patrimoniaux locaux. Nous parrainons la création d'expositions itinérantes et encourageons la participation des jeunes par le biais de concours scolaires et de stages universitaires. Notre congrès annuel est un événement attendu qui se tient dans une communauté différente chaque année.



Programme de prix

Par l'intermédiaire de son programme de prix, le RPAQ reconnaît les contributions d'organisations bénévoles (prix Marion Phelps) et communautaires (prix Richard Evans) à la préservation de notre histoire et de notre patrimoine. Grâce à notre bulletin électronique, nos membres sont tenus informés des sources de financement ainsi que des projets des sociétés d'histoire et des musées.



Publications du RPAQ

Les nombreuses publications imprimées du RPAQ incluent *Cemetery Heritage in Quebec* (2008); *Diversité et Réussite: votre Histoire, notre histoire* (2019); et l'anthologie en deux volumes *Historical Views: Selections from Quebec Heritage News* (2021). Trente-cinq livrets spéciaux ont aussi été publiés en format papier et digital. Ils couvrent des sujets allant des communications à la levée de fonds, de l'histoire orale au recrutement de bénévoles. Enfin, le RPAQ publie *Quebec Heritage News*. Consacrée à l'histoire et au patrimoine du Québec, cette publication trimestrielle en anglais propose des articles sur l'histoire locale, l'actualité et des sujets d'intérêt pour le milieu du patrimoine québécois, en plus de recensions de livres, de lettres à l'éditeur et bien plus encore.



Les avantages d'être membre :

Abonnement à *Quebec Heritage News*; abonnement au bulletin électronique; rabais sur les publications du RPAQ et autres produits; réduction sur les frais d'inscription aux conférences, aux ateliers, au congrès annuel et autres activités du RPAQ; droit de vote et kiosques (organisations membres) à l'assemblée générale annuelle; distribution de dépliant gratuite à certains événements du RPAQ; et plus encore

Le RPAQ est soutenu financièrement par :



Canadian
Heritage
patrimoine
canadien

Et par des membres comme vous.

simbole.net



Adhésion au RPAQ

Membres institutionnels

(institutions patrimoniales) (payable le 1^{er} avril)

- 1 an / 40\$
- 3 ans / 100\$
- 5 ans / 160\$
- 10 ans / 280\$

Membres affiliés

(autres institutions) (payable le 1^{er} avril)

- 1 an / 40\$
- 3 ans / 100\$
- 5 ans / 160\$
- 10 ans / 280\$

Membres individuels

- 1 an / 30\$
- 3 ans / 75\$
- 5 ans / 120\$
- 10 ans / 210\$

Famille

- 1 an / 40\$
- 3 ans / 100\$
- 5 ans / 160\$
- 10 ans / 280\$

Étudiant

- 1 an / 20\$

Nom: _____

Organisation: _____

Adresse: _____

Tél: _____

Courriel: _____

Méthodes de paiement acceptées:

Chèque / virement électronique / Paypal
QAHN / RPAQ
3355, Colleege, Sherbrooke, QC, J1M 0B8
Tél: (819) 564-9595 • Sans frais: 1-877-964-0409
home@qahn.org • www.qahn.org